



Maintcon 2012 was a Success

BSE has successfully completed the Maintcon 2012 conference, the patronage of H. E. Shaikh Ahmed bin Mohammed Al Khalifa, Minister of Finance, Minister in Charge of oil & gas affairs received excellent response from the industry leaders and experts along with many engineers from the region and abroad. Maintcon 2012 attracted 716 registered delegates from various parts of the world. 40 exhibitors from over 15 different countries spread across 450 sqmtrs of exhibition space showcased the latest developments and trends in the industry. The exhibition recorded a footfall of more than 2500 visitors. The 4 pre-conference workshop held in conjunction with the conference also received prodigious response. We



would like to express our deepest gratitude to Mr. Nezar Al Shammasi, the Conference Chairman who led the team towards this enormous success.

BSE SENIOR MEMBERS CONTRIBUTED TO THE SUCCESS OF MAINTCON



Engineer Dheya Towfiqi chaired a keynote session in the conference. The Bahrain Society of Engineers also allocated free seats for its members to enable them to attend the Second Middle East Maintenance Conference and Exhibition. This is in line with BSE main objectives to encourage and support its members to gain various knowledge and experience and keep pace with the latest developments in the engineering field through such specialized courses.

SEMINAR ON “COOLING PROCESS IN PETROCHEMICAL AND REFINAERY INSTALLATIONS”

The BSE’s Activities Committee in collaboration with the India Society of Engineers, Bahrain Division, organized a seminar on “Capability Development of Cooling Fans in the Petrochemical and Refinery Installations”. The event took place on Tuesday 6 November 2012 at the BSE’s Engineer Hesham Al Shehabi Hall in Juffair and conducted by Engineer Abhay Shandakar, Maintenance Specialist from Bapco.

Ms. Hind Bucheery, Director of Activities, said that this seminar was organized under the auspices of Engineer A. Majeed Al Qassab, President of BSE and threw lights on the importance of cooling process inside petrochemical and refinery complexes and plants and its relation with increasing absorptive and reliability capacity in such vital processes.



TOASTMASTERS: New Skills and Expertise

The Bahrain Society of Engineers held an educational meeting for Toastmasters to shed lights on the benefits that may be gained from joining Toastmasters Club, BSE Division. The meeting took place on Saturday

17 November 2012 at the BSE premises in Juffair. Mr. Saleh Taradah, Vice President for Education Affairs at Toastmasters Club of the BSE stated that the Club aims at providing positive educational atmosphere that motivates each member to enhance communication skills with others and also their leadership skills that strengthen their self confidence and self development. "The Toastmaster's member will learn and acquire various important skills



and expertise in different spheres including leadership, self-confidence, regulating thoughts, presentation skills, debating, listening and communication abilities with others, abilities to manage meetings and conferences"

Mr. Taradah said and added: "This could be achieved through the Clubs training and development activities and programmes under the supervision of International Toastmaster Organization. The Club provides many training and academic materials on presentation, listening and

discussion skills in addition to parliamentary procedures for managing meetings and audio and video technologies etc. that are professionally designed.

Training Activities



BSE-Training Centre sponsored a course last 13-14 November 2012 for the students of University of Bahrain titled: "Orientation Course for Recently Graduated Engineers" lectured by Past President Dheya Towfiqi.



Another course was held during 04-06 November 2012 on "Dealing with Conflict & Crisis on Projects" lectured by Mr. John Blacklaws.

Membership Affairs:

BSE received 42 applications during November & December 2012 as well as 3 membership upgrade applications as detailed below:

Mem. Category	November	December	Total
Member	3	6	9
graduate	6	8	14
student	8	8	16
affiliate	1	2	3
upgrade	-	3	3

However, the committee has also assigned a number of free seats for members to attend several conferences and training courses organized by BSE being parts of its efforts to enrich their theoretical and practical experience.

Coming Soon

January 2013

- Environmental Legislations in Bahrain (Low Fee Seminar)
- Project Management Professionals- Exam Preparation (Low Fee Seminar)
- Office Management
- Tuesday Forum - 29 Jan. - Technical Seminar "Longest Multicurvature Sewer Tunnel in the Middel East"

February 2013

- FIDIC Condition of Contracts
- Industrial Waste Management (Low Fee Seminar)
- Technical Report Writing & Presentation Skills
- 9th International Concrete Conference & Exhibition 11th – 13th February 2013 – GICC, Gulf Hotel Bahrain
- First General Assembly Meeting 26-2-2013
- Second General Assembly Meeting 12-3-2013.

وزير المالية يفتتح مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط الثاني للصيانة



افتتح وزير المالية الوزير المشرف على شئون النفط والغاز معالي الشيخ أحمد بن محمد آل خليفة مساء يوم الأحد 2 نوفمبر 2012 مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط الثاني للصيانة ، وذلك بتنظيم جمعية المهندسين البحرينية بالتعاون مع الجمعية الخليجية لمحترفي الصيانة وبدعم من المؤتمر العالمي للصيانة وإدارة الأصول ، بمركز الخليج الدولي للمؤتمرات بفندق الخليج البحرين.

واستقطب مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط الثاني للصيانة نخبة من المتحدثين والمتخصصين في مجال الصيانة والموثوقية من شتى أنحاء العالم إضافة إلى أنه تم استعراض أكثر من 51 ورقة علمية وعقد 4 ورش عمل تقنية، كما حظي المؤتمر والمعرض المصاحب في نسخته الثانية بمشاركة واسعة تفوق الـ 800 مشارك من مختلف دول العالم، ومشاركة 04 جهة عارضة متخصصة من المزودين والمصنعين والمشغلين في المعرض

المصاحب للمؤتمر ، كما حظى المؤتمر برعاية 25 شركة محلية وعالمية على رأسهم كبرى شركات النفط في المنطقة، كشركة أرامكو السعودية وباكوبالبحرين وفلوسيريف وشركة نفط الكويت وحديد الزامل وأدانوك وقطر للبترول وقطر للوقود شركة تنمية نفط عمان.

جمعية المهندسين تخصص مقاعد مجانية مؤتمر الصيانة

خصصت جمعية المهندسين البحرينية عدد من المقاعد المجانية لأعضائها لتمكينهم من حضور مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط الثاني للصيانة ، وتأتي هذه المبادرة في تخصيص المقاعد المجانية في سياق اهداف الجمعية الرئيسة الهادفة إلى تشجيع الاعضاء إلي كسب الخبرات المتنوعة والاطلاع على اخر المستجدات على الصعيد الهندسي والمعرفي من خلال هذه المؤتمرات المتخصصة.



محاضرة ” عملية التبريد في المجمعات البتروكيمياوية والتكرير ”



نظمت لجنة الأنشطة وبالتعاون مع جمعية المهندسين الهندية فرع البحرين وضمن ملتقى الثلاثاء محاضرة بعنوان ” تطوير قدرة التبريد في المجمعات البتروكيمياوية والتكرير“، يوم الثلاثاء الموافق 06 نوفمبر 2012 قدمها المهندس أبيه شنداكار اختصاصي الصيانة في بابكو ، بقاعة المهندس هشام الشهابي في جمعية المهندسين البحرينية بمنطقة الجفير.

وقالت مديرة الأنشطة الهندسة هند بوجيري أن المحاضرة أقيمت تحت رعاية المهندس عبدالمجيد القصاب رئيس جمعية المهندسين البحرينية وسلطت الضوء على أهمية عملية التبريد داخل المجمعات والمصانع البتروكيمياوية والتكرير وعلاقتها في رفع القدرة الاعتمادية والاستيعابية في هذه العمليات الحيوية.

نادي الخطابة بجمعية المهندسين البحرينية يهدف إلى اكتساب العديد من المهارات والخبرات الهامة

واضاف طرادة المشارك في نادي الخطابة يستطيع التعلم والتعرف واكتساب العديد من المهارات الهامة والخبرات في عدة مجالات كالقيادة والثقة بالنفس وتنظيم الافكار وفنون التخاطب والحوار والتقديم والاستماع وقدرات التواصل مع الاخرين و القدرة على إدارة الاجتماعات والمؤتمرات، وذلك من خلال أنشطة وبرامج النادي التدريبية والتطويرية وبإشراف من منظمة التوستماسترز الدولية، حيث يوفر النادي الكثير من المواد التدريبية والموارد العلمية عن مهارات الخطاب والاستماع والمناقشة لإدارة الاجتماعات وتقنيات الوسائل السمعية والبصرية وغيرها، المعدة بشكل محترف.



نظمت الجمعية "اجتماعاً تعليمياً لنادي الخطابة" وذلك لمعرفة فوائد الانضمام إلى "نادي الخطابة التابع لجمعية المهندسين البحرينية" يوم السبت الموافق 17 نوفمبر 2012 في مقر الجمعية بمنطقة الجفير.

وأشار المهندس صالح طرادة نائب الرئيس لشئون التعليم بنادي الخطابة التابع لجمعية المهندسين البحرينية بأن النادي يهدف إلى توفير البيئة التعليمية الايجابية والمحفزة لكل عضو من أعضاء النادي لتطوير مهارات التواصل مع الآخرين ومهاراتهم القيادية مما يؤدي إلى تنمية ثقتهم بأنفسهم وتحقيق النمو الشخصي.

مركز التدريب



كما نظم خلال الفترة من 4 الى 6 نوفمبر 2012 دورة حول "التعامل مع الخلافات والكوارث في المشاريع" حاضر فيها السيد جون بلاك لوز.



نظم مركز التدريب التابع لجمعية المهندسين البحرينية دورة خلال الفترة 13 الى 14 نوفمبر 2012 لطلبة جامعة البحرين عنوانها "دورة تعريفية للمهندسين المتخرجين حديثاً، حاضر فيها رئيس الجمعية السابق المهندس ضياء توفيقى.

الأنشطة القادمة لشهري يناير وفبراير 2013 :

يناير :

- دورة - التشريعات البيئية في البحرين (برسوم منخفضة).
- دورة - المختصين في إدارة المشاريع (برسوم منخفضة).
- دورة - إدارة المكاتب
- ملتقى الثلاثاء - 29 يناير - محاضرة بعنوان " نظرة على أطول نفق للصرف الصحي في الشرق الأوسط ".

فبراير :

- دورة - شروط عقود FIDIC
- دورة - إدارة النفايات الصناعية (برسوم منخفضة).
- دورة - كتابة التقارير الفنية ومهارات الخطابة (برسوم منخفضة).
- الاجتماع الأول للجمعية العمومية 26-2-2013.
- الاجتماع الثاني للجمعية العمومية 12-3-2013.
- مؤتمر الخرسانة التاسع.

لجنة شئون العضوية والمهنة

تلقت الجمعية 42 طلباً جديداً لاكتساب عضويتها خلال شهري نوفمبر وديسمبر 2012، كما تلقت اللجنة 3 طلبات لترفيح العضوية من طالب إلي خريج على النحو التالي :

الفئة	نوفمبر	ديسمبر	المجموع
عضو عامل	3	6	9
عضو خريج	6	8	14
عضو طالب	8	8	16
عضو مؤازر	1	2	3
ترفيح عضوية	-	3	3

وخصصت اللجنة عدداً من المقاعد المجانية لأعضاء الجمعية في عدة دورات ومؤتمرات أقامتها الجمعية بغية إكساب العضو الخبرة النظرية والعملية.